
Ara fa un parell de setmanes que el Partit Popu-
lar va presentar una Proposició no de Llei al Parla-
ment Balear, demanant que instés el Govern de les 
Illes Balears a revocar la decisió de traslladar Sa 
Graduada al nou centre que es va projectar entre 
la Via de Ronda i el Camí d’en Guixó.

Com no podia ser d’altra manera, els mitjans 
de comunicació se n’han fet ressò, l’han ampli-
ficada informant que “el PP assegura que l’ajun-
tament de Maó i la conselleria d’Educació del 
Govern de les Illes Balears decidiren de forma 
unilateral el trasllat de sa graduada  i que aques-
ta decisió no va ser consultada als pares de Sa 
Graduada i que no es va  tenir un debat social”. 
Tot i que des del PSM assumim i respectem les 
línies editorials dels distints mitjans de comuni-
cació, sí que com a mínim trobam curiós que, a 
diferència del que moltes vegades passa en els 
posicionaments i l’actuació del PSM-EN i més 
si es tracta d’informar sobre els nostres canvis 
de posicionament, no han detallat quina havia 
estat la postura del PP fins aquest moment ni 
han informat a què es deuen els seus canvis de 
posicionament. 

Per la necessitat de trobar espais i canals de co-
municació on puguem traslladar els nostres posi-
cionaments i a causa de la complexitat d’aquesta 
qüestió, des del PSM–EN ens hem vist obligats a 
recordar alguns esdeveniments d’aquest procés a 
través d’aquest monogràfic. 

L’abast de la problemàtica en matèria d’educa-
ció a la ciutat de Maó és tan gran que fuig de les 
possibilitats de l’àmbit municipal, sobre el qual ha 
recaigut el pes i la pressió de tots els implicats. 

Cal proposar vies alternatives de solució, encara 
que aquestes sempre seran parcials si no es fa 
feina amb el suport de l’administració que més hi 
té a dir: la Conselleria d’Educació del Govern de 
les Illes Balears.

A Maó hi conflueixen dos problemes greus en 
l’àmbit educatiu, un de general i un altre de parti-
cular relacionat amb el primer:

1. Problema de massificació a les aules i preca-
rietat d’algunes aules modulars i prefabricades. La 
capacitat de les escoles de primària està sobre-
passant el límit (aules modulars, cursos doblats i 
triplicats, aules plenes...). Hi fan falta grans inversi-
ons en infraestructures educatives des de fa molts 
anys. Hi ha centres que són antics i contribueixen 
a la precarització de la situació.

2. Situació precària de l’Escola d’Adults, els 
alumnes dels quals estan espargits per diferents 
centres que, a més, no estan en condicions míni-
mes per a aquests alumnes: mobiliari per a infants, 
aules sobreocupades, dispersió de l’activitat edu-
cativa en fins a 6 centres diferents, estretors... La 
reivindicació d’un nou espai per a l’escola hi és de 
fa molts d’anys.

Aquesta situació origina en el seu moment una 
presa de decisió, de la qual es deriva tot el que ha 
vingut darrere. Analitzem-ho.

 Disposició dels fets fins el 2007

- Maó arrossega des de fa anys la necessitat 
d’inversions en la millora del sintema educatius 
obligatori i reglat i l’ensenyament d’adults.

- La petició de l’Escola d’Adults de canviar de 
centre ve de molt enrere. Així, entre 2000 i 2001 
ja hi ha contactes entre l’Ajuntament de Maó i la 
Conselleria d’Educació (en aquell moments gesti-
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